
 

 

SKUPŠTINA/ASSEMBLEA 

Pazin, Dršćevka 3 
Tel: 052/351-667, Fax: 052/351-686 
 
KLASA: 021-04/19-02/53 
URBROJ: 2163/1-01/7-19-01 
Pazin, 12. rujna 2019. 
 
 

ZAPISNIK 
 

sa 23. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 12. rujna 2019. godine (četvrtak),  u 
dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 
Sjednicu je u 10,05 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
(IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI). 
Pozdravlja sve prisutne. 
 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
  

Red
. 

br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU– HSLS – Zeleni  

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni odsutan (o) 

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni odsutna 

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  



                                                             
 

 
OSTALI PRISUTNI: 
 
 
FABRIZIO RADIN, Zamjenik Župana koji obnaša dužnost Župana IŽ 
DUŠKO KIŠBERI, pročelnik Kabineta Župana Istarske županije, 
VALERIO DRANDIĆ, pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge 
etničke manjine IŽ,  
VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica tajnice Skupštine Istarske županije 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, voditeljica Odsjeka u UO za proračun i financije IŽ, 
ELENA BOŽAC ČUJIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za gospodarstvo IŽ, 
EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu IŽ, 
GORDANA KLIMAN DELTON v.d. pročelnica Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i 
područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
Istarske županije,  
IVANA DRAGIŠIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i europske 
integracije 
BOŽIDAR RAČKI, Viši informatički savjetnik 
DENIS IVOŠEVIĆ, direktor Turističke zajednice Istarske županije 
ROBI ZGRABLIĆ, ravnatelj Županijske uprave za ceste 
 
PREDSJEDNIK, uz nadopunu točke 22,koju su vijećnici ranije dobili, daje dnevni red na 
glasanje: 

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP - HSU -  SDSS  

28. Ljerka Peruško SDP - HSU - SDSS  

29. Radovan Cvek SDP - HSU – SDSS  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP - HSU – SDSS  

31. Milio Bulić SDP - HSU – SDSS  

32. Silvano Hrelja SDP - HSU - SDSS odsutan 

33. Goran Subotić SDP - HSU – SDSS  

34. Mirjana Galo SDP - HSU - SDSS  

35. Ilirjana Croata Medur HDZ  

36. Jurica Šiljeg HDZ odsutan 

37. mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum nezavisni  

41. Damir Prodan Živi zid odsutan 

42. Gordana Čakić nezavisna  

43. dr.sc. Tea Golja nezavisna odsutna (o) 

44. Ladislav Turčinović MOST NL mirovanje 
mandata 

45. Divna Radolović Rosanda nezavisna  



                                                             
 

 
DNEVNI RED: 

 
1. Verifikacija Zapisnika sa 22. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2019. 

godinu  
4. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o 

izvršenju Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 
razdoblje od 01.01. do 30.06.2019. godine 

5. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog Prvih izmjena i dopuna 
Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2019. godinu 

6. Prijedlog Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 
paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske 
županije 

7. Prijedlog Odluke o pokretanju postupka izrade Plana razvoja Istarske županije za 
razdoblje od 2021. do 2027. godine 

8. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula  
9. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Savjeta mladih Istarske županije za 

2018. godinu  
10. Prijedlog Pravilnika o dodjeli stipendija studentima na studijima za deficitarna 

zanimanja u zdravstvu u Istarskoj županiji  
11. Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o dodjeli stipendija studentima 

Istarske županije 
12. Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o stipendiranju studenata 

slabijeg imovnog stanja u Istarskoj županiji  
13. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama 

i dopunama Statuta IKA-Istarske kulturne agencije-Agenzia culturale istriana  
14. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama 

i dopunama Statuta Etnografskog muzeja Istre – Museo etnografico dell''Istria  
15. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama 

i dopunama Statuta Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'arte 
contemporanea dell'Istria 

16. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama 
i dopunama Statuta Povijesnog i pomorskog muzeja Istre – Museo storico e navale 
del'Istria  

17. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Mirjani Poljak-Vodnjan za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) 
medicine 

18. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Doriji Leonardelli-Vodnjan za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) 
medicine 

19. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Heleni Blažić-Pula za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost medicine rada 

20. Prijedlog Rješenja o imenovanju Županijskog povjerenstva za procjenu šteta od 
prirodnih nepogoda na području Istarske županije  

21. Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Županijskog suda u Puli 
22. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o promjeni naziva, te usklađivanju 

i proširenju djelatnosti Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Prim.dr. Martin Horvat“ 
Rovinj 

ORDINE DEL GIORNO 



                                                             
 

 
1. Verifica del verbale della 22-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Proposta della Relazione semestrale sull'attuazione del Bilancio della Regione 

Istriana per il 2019  
4. Proposta di Conclusione sul consenso alla Proposta della Relazione semestrale 

sull'attuazione del piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione 
Istriana per il periodo dall'1 gennaio al 30/06/2019 

5. Proposta di Conclusione sul consenso alla Proposta delle Prime modifiche e 
integrazioni del Piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione 
Istriana per il 2019 

6. Proposta di Delibera sull'ammontare dell'imposta di soggiorno a persona e per notte 
e l'ammontare dell'importo forfettario annuale dell'imposta di soggiorno per i comuni 
e le città sul territorio della Regione Istriana per il 2020 

7. Proposta di Delibera sull'avvio sull'avvio del procedimento di elaborazione del Piano 
di sviluppo della Regione Istriana per il periodo dal 2021 al 2027 

8. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera d'istituzione dell'Autorità portuale di 
Pola,  

9. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dal 
Comitato consultivo giovanile della Regione Istriana per il 2018,  

10. Proposta di Regolamento sull'assegnazione delle borse di studio agli studenti ai corsi 
di studio per mestieri deficitari nella sanità della Regione Istriana  

11. Proposta di Regolamento sulle modifiche e l'integrazione del Regolamento 
sull'assegnazione delle borse di studio agli studenti della Regione Istriana 

12. Proposta di Regolamento sulle modifiche e l'integrazione del Regolamento 
sull'assegnazione di borse studio agli studenti meno abbienti della Regione Istriana,  

13. Proposta di Delibera sulla concessione del previo consenso alla Delibera statutaria 
sulle modifiche e integrazioni dello Statuto dell'IKA-Istarska kulturna agencija – 
Agenzia culturale istriana  

14. Proposta di delibera sul previo consenso alla Delibera statutaria sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto dell'Etnografski muzej Istre – Museo etnografico dell'Istria  

15. Proposta di Delibera sulla concessione del previo consenso alla Delibera statutaria 
sulle modifiche e integrazioni dello Statuto del Muzej suvremene umjetnosti Istre - 
Museo d'Arte Contemporanea dell'Istria 

16. Proposta di Delibera sulla concessione del previo consenso alla Delibera statutaria 
sulle modifiche e integrazioni dello Statuto del Povijesni i pomorski muzej Istre – 
Museo storico e navale dell'Istria  

17. Proposta di Delibera sul consenso alla concessionaria Mirjana Poljak-Dignano a 
cambiare lo spazio per svolgere il servizio sanitario pubblico - medicina generale (di 
famiglia)  

18. Proposta di Delibera sul consenso alla concessionaria Doria Leonardelli-Dignano a 
cambiare lo spazio per svolgere il servizio sanitario pubblico - medicina generale (di 
famiglia) 

19. Proposta di Delibera sul consenso alla concessionaria Helena Blažić-Pola a 
cambiare lo spazio per svolgere il servizio sanitario pubblico - medicina del lavoro 

20. Proposta del Provvedimento di nomina della Commissione per la stima dei danni da 
calamità naturale sul territorio della Regione Istriana  

21. Proposta del Provvedimento di nomina dei giudici d'assise del Tribunale regionale a 
Pola 

22. Proposta di Delibera sul consenso alla Delibera sulla modifica della denominazione e 
la conformazione e l'ampliamento dell’attività dell’Ospedale ortopedico e riabilitativo 
“Prim.dr. Martin Horvat” Rovigno 



                                                             
 

 
 
PREDSJEDNIK konstatira da je Dnevni red jednoglasno prihvaćen, uz predloženu nadopunu. 
 

AD – 1 
Verifikacija Zapisnika sa 22. sjednice Skupštine Istarske županije 
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije bez rasprave JEDNOGLASNO 
verificira Zapisnik sa 22. sjednice Skupštine Istarske županije 
 

AD – 2 
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 
 
Kratku Informaciju iznijet će Župan Fabrizio Radin. 
 
ŽUPAN iznosi par informacija o problematici Županijskog centra za gospodarenje otpadom 
Kaštijun. Činjenica je da su se u posljednje vrijeme širili neugodni mirisi a u ljetnim mjesecima 
povremeno i nesnosan smrad i to iz nekoliko razloga koje sada želi pokušati objasniti. Smrad 
se širio jer je uslijed turističke sezone količina otpada koja je dolazila na obradu, višestruko 
premašivala količine za koje je postrojenje projektirano. 
Na cijelom istarskom području, osim Umaga, zatvorili su se klasični komunalni deponiji 
Propisno osušeni otpad ne bi smio smrditi, ali zbog prevelike količine otpada u obradi, nije bilo 
moguće provesti sušenje u propisanom roku, nego se vrijeme sušenja skraćivalo. Zbog toga 
otpad nije dovoljno osušen i događa se proces truljenja. 
Također otpad više smrdi ukoliko nije prethodno dobro napravljena selekcija otpada, kako na 
kućnom pragu tako i kod privrednih subjekata, ugostiteljskih objekata, restorana i hotela. 
Naglašava, da niti u jednom trenutku nije postojala opasnost po ljudsko zdravlje, što su 
potvrdili parametri mjerenja zraka kao i nalaz inspekcije Ministarstva zaštite okoliša i 
energetike koja je bila na Kaštijunu. 
Apsolutno nam je prihvatljivo i uključivanje stručnjaka iz Zavoda za javno zdravstvo IŽ u 
kontinuirano praćenje kakvoće zraka u neposrednoj blizini Kaštijuna, kao i u okolnim mjestima. 
To ćemo u narednom periodu planirati i realizirati. 
U cilju smanjenja neugodnih mirisa i postepenog eliminiranja smrada u ljetnom periodu, 
potrebno je poduzeti sljedeće mjere: 

- Količina otpada koja se dovozi u Kaštijun ne smije prelaziiti količinu za koju je 
postrojenje projektirano, a to je 390 tona otpada dnevno, što se postiže povećanjem 
količine izdvojenog korisnog otpada tj. primarnom selekcijom. Tu je bitna efikasnost 
komunalnih poduzeća u jedinicama lokalne samouprave, te suradnja i odgovornost 
stanovništva i privrednih subjekata u selekcioniranju otpada. Mi danas u Istri 
recikliramo svega 12% otpada, a trebali bismo 40%. Također, otpad završava i na 
divljim odlagalištima i zagađuje okoliš. Osnovni preduvjet za uspješno gospodarenje 
otpadom je poticanje smanjenja nastajanja otpada i odvojeno sakupljanje otpada u 
domaćinstvima, na čemu treba sustavno i kontinuirano raditi, što je zadatak nas, 
Istarske županije, jedinica lokalne samouprave i pripadajućih komunalnih poduzeća. 
Smanjenje količine otpada za obradu  postići će se i drugačijom organizacijom i 
koordinacijom rada komunalnih poduzeća i Kaštijuna. Bez toga neće biti uspjeha. 
Tijekom ljeta bit će neophodno osigurati prikupljanje otpada sedam dana u tjednu. 
Potrebno je osigurati privremeno skladištenje otpada u posebnim kontejnerima 
smještenim u privremenim pretovarnim stanicama i eventualno nabaviti dva dodatna 
boksa za obradu otpada u Kaštijunu, koji bi služili za proces sušenja veće količine 
otpada u ljetnom periodu. 



                                                             
 

Također kako bi spriječili širenje neugodnih mirisa, efikasno je i da se ploha gdje se 
otpad odlaže, prekriva odgovarajućim ceradama, odnosno novom tehnologijom 
pokrivke na bazi celuloze. Postupak pokrivanja treba obaviti odmah nakon što se 
otpad deponira.  
Sve su to mjere koje ćemo poduzeti neodgodivo, radi suzbijanja smrada i osjećaja 
ugroženosti lokalnog stanovništva. Svakodnevno će se mjeriti kvaliteta zraka u 
okolici Kaštijuna, kontrolirati da li su svi parametri unutar dozvoljenih vrijednosti, te 
o tome redovno informirati lokalno stanovništvo i javnost. 

 
Želi nanovo napomenuti činjenicu da je MBO tehnologiju zbrinjavanja otpada, propisala 
država, ali ta ista država nije do danas uspostavila tržište sekundarnih sirovina. 
Što se tiče SRF-a, očekujemo rješenje države za njegovo dugoročno zbrinjavanje, ili se 
moramo sami snalaziti. Iako cijeli sustav obrade otpada od recikliranja selekcioniranog otpada 
do preuzimanja finalnog proizvoda SRF-a, zbog kašnjenja državnih planova još nije 
uspostavljen, mi smo tu obavezu ispoštovali sukladno direktivi odlaganja otpada Europske 
unije i smjernica Republike Hrvatske. To smo ispoštovali izgradnjom Kaštijuna i zatvaranjem 
i sanacijom nekadašnjih otvorenih odlagališta. 
Želi također istaknuti da se tema Kaštijuna našla na dnevnom redu Odbora za prostorno 
planiranje, zaštitu okoliša i graditeljstvo Skupštine IŽ. Na toj sjednici je uz članove i 
predstavnike tvrtke Kaštijun aktivno sudjelovao. Radi se o mjerodavnom i kompetentnom 
radnom tijelu Skupštine za razmatranje ove problematike, u čijem opisu posla stoji priprema 
buduće tematske sjednice Skupštine koja bi trebala raspravljati ne samo o problemima 
funkcioniranja Kaštijuna, već i o načinu rješavanja problema. Rješenja treba potražiti zajedno 
s nadležnim državnim tijelima, Ministarstvom i Fondom i sa jedinicama lokalne samouprave u 
Istarskoj županiji, uključujući i pripadajuća komunalna društva. 
U rješavanju te problematike, s jedne strane odgovorna je država, a s druge strane odgovorni 
smo mi. Klasični model prebacivanja odgovornosti samo na jednu stranu, u ovom slučaju neće 
funkcionirati. Vrlo brzo će se sazvati sjednica Skupštine Istarske županije na temu dodatnog 
zaduženja Opće bolnice Pula, a druga tema bit će informacija o situaciji na Kaštijunu. Nakon 
toga kada budemo došli do nekih relevantnih rješenja, bit će sazvana i tematska sjednica. 
Nitko ne želi izostaviti niti ovu Skupštinu a niti javnost, od problematike Kaštijuna. Na toj 
tematskoj sjednici neće se raspravljati samo o problemima, već i o rješenjima koja sigurno 
postoje, jer ono što danas imamo, izvanrednu situaciju i zabrinutost mještana, ne može i ne 
smije biti samo problem Vinkurana, Banjola, Vinitjana, Pomera i Medulina. To je sve istarski 
problem kvalitetnog i ekološki prihvatljivog zbrinjavanja otpada i preduvjet daljnjeg razvoja. 
 
PREDSJEDNIK zahvaljuje Županu. Konstatira da je sada 10,22 sati, te prelazimo na 
vijećnička pitanja. Moli vijećnike da se pridržavaju zadanog vremena kako bi što više njih 
moglo postaviti pitanja. 
 
VILI ROSANDA, IDS upućuje pitanje Županu, koje aktivnosti se provode i kako teče proces 
pripajanja Ureda državne uprave Istarskoj županiji i što to znači za sve nas? 
Pohvaljuje svaku inicijativu kojom država povjerava poslove županiji, do sada smo sve 
povjerene poslove obavljali i efikasnije i jeftinije. Želi istaknuti da se u ovom slučaju ne radi o 
pravoj i istinskoj decentralizaciji. Da bi ona zaista bila istinska i kvalitetna, trebala bi biti fiskalna 
i funkcionalna decentralizacija. Država bi morala pronaći način da uz ovlasti i poslove, osigura 
i izvorne prihode. Kada govorimo o funkcionalnoj decentralizaciji to bi značilo da naša županija 
kao i ostale, nisu te koje u ovom trenutku odlučuju o sadržaju, već isključivo provodimo odluke 
i zakone koji nažalost ne odgovaraju specifičnosti pojedinih sredina. Vjeruje da bi jedna takva 
funkcionalna decentralizacija bila dobra i za našu i za sve ostale županije.  
 



                                                             
 

ŽUPAN, s 1. siječnja 2020. godine dolazi nam UDU, Ured državne uprave. Novim Zakonom 
poslovi Ureda državne uprave povjeravaju se županijama. Cjelokupni sastav UDU IŽ u ovom 
trenutku broji 160 zaposlenika  smještenih u sedam ispostava. Dakle u novom županijskom 
ustroju preuzimamo po broju djelatnika, još jednu cijelu županijsku organizaciju i otprilike 200 
novih poslova koji se odnose na primjenu državnih propisa na lokalnoj razini i to na području 
gospodarstva, turizma, obrtništva, matičarstva, društvenih djelatnosti. Bit će nas oko 330. 
Financiranje troškova povjeravanja poslova državne uprave županijama, osigurat će se svake 
godine, pamtimo i drugačiju praksu, transferom sredstava iz državnog proračuna, a ne putem 
povećanja njezinih izvornih prihoda, npr. većim udjelom prihoda od poreza na dohodak. 
Nakon radne sjednice koja je održana prošli tjedan u Pazinu s novim ministrom uprave i 
državnom tajnicom, situacija je postala donekle jasnija. Sredstva koja će se transferirati 
županiji, mogla bi biti donekle dostatna za pokrivanje troškova plaća s pripadajućim 
materijalnim troškovima. Konačni broj djelatnika koji ćemo biti u obavezi primiti, bit će poznat 
početkom sljedećeg mjeseca, kada za potencijalne buduće umirovljenike, ističe rok 
izjašnjavanja koji je odredilo Ministarstvo uprave. 
Izvjesno je da ćemo imati znatne troškove, naročito za integriranje poslovanja Ureda državne 
uprave u naš informacijski sustav koji je znatno napredniji i sofisticiraniji. Procjena je da će 
troškovi informacijske integracije iznositi oko 10 milijuna kuna u naredne tri godine, što država 
neće pokrivati, ili ćemo dobiti nekakva neznatna sredstva od pojedinih ministarstava. Dakle, 
očekujemo vrlo dinamično razdoblje u nekoliko narednih mjeseci. Budući da smo već ušli u 
period izrade novog proračuna, a znajući koje su naše uobičajene navike, naročito između 
prvog i drugog čitanja, vjerojatno će odgovor na traženja biti „nema više mjesta-dolazi nam 
UDU“. 
 
VILI ROSANDA, IDS Županija preuzima UDU, država planira stimulativne otpremnine, 
Županija ističe racionalizaciju poslovanja, zašto je UDU objavio natječaj za zapošljavanje 
novih ljudi? 
 
ŽUPAN mi preuzimamo 160 djelatnika a doživjeli smo iznenađenje od predstojnika državne 
uprave koji je objavio natječaj za primanje dvoje novih službenika. To je nedopustivo, reagirali 
smo, dali smo na znanje ministru i državnoj tajnici i tražili smo od Ministarstva  da se taj 
natječaj poništi. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, prvo pitanje vezano je za Kaštijun. Već prilikom predaje Centra 
za gospodarenje otpadom bilo je utvrđeno 400 nedostataka, pa ne zna kako je Centar uspio 
dobiti uporabnu dozvolu. Obzirom na cijelu problematiku, danas ovdje opet nije prisutan 
direktor Višnjić, pa je pitanje da li on uopće obavlja svoju dužnost, jer nije se pojavio niti na 
Odboru, niti na sjednici Gradskog vijeća Grada Pule gdje je bio dužan prezentirati Izvješće o 
poslovanju. Da li on i dalje vrši funkciju direktora? Poziva ga da prisustvuje na sljedećoj 
sjednici Skupštine IŽ, da ne šalje druge „vojnike“ izlagati kad bi „general“ trebao izlagati. 
Da li smatrate da su gradovi IŽ i sve jedinice lokalne samouprave koje su bile primorane 
sklopiti sporazum, prevareni? Stalno se vadimo na nekakvu prekapacitiranost samog Centra, 
govori se da je zaprimljeno 600 tona umjesto 400 tona otpada. Pitanje je zašto je onda smeće 
poskupilo 300%? 
Drugo pitanje je vezano za financiranje hitne medicinske pomoći. Obratilo joj se nekoliko 
jedinica lokalne samouprave i ukazalo na jednu nelogičnost, a to je da i dalje financiraju 
nadstandard hitne medicinske pomoći, odnosno objedinjeni hitni bolnički prijem u Puli, prema 
Ugovoru koji se odnosi na sljedeće kategorije, a to je popis stanovništva iz 2011. godine i broj 
ostvarenih turističkih noćenja iz 2011. godine. Zašto se ti podaci ne ažuriraju? Iako Puležanka, 
pitam zašto bi te ostale jedinice lokalne samouprave financirale tih 50% nadstandarda, kada 
svi znamo jednu istinu koju nitko ne želi reći, a to je da hitna u Zagrebačkoj 30 ne funkcionira. 
Oni rade na terenu, rade predano svoj posao, međutim ako vas u 2 ujutro ulovi bol u 



                                                             
 

abdomenu i pozvonite na vrata u Zagrebačkoj 30, vi tamo nećete dobiti uslugu, već ćete otići 
negdje oko 6 na hitni trakt bolnice koji financiraju i ostale jedinice lokalne samouprave u Istri. 
 
PREDSJEDNIK ponovno moli vijećnike da se drže predviđenog vremena u postavljanju 
pitanja. 
 
VALERIO DRANDIĆ, već sam više puta na ta ista pitanja odgovorio. Definitivno, ako je netko 
prevaren u projektu Kaštijuna, onda smo to svi mi. I dalje svi Centri za gospodarenje otpadom 
koji se pripremaju graditi u Hrvatskoj, imaju identični MBO. Ima ih nekoliko već sagrađenih, a 
gradit će se i dalje identični. 
Napominje da u Europi ima najviše Centara sa MBO tehnologijom i velika većina jako 
kvalitetno radi, što znači da bi i naš Centar mogao i trebao jako kvalitetno raditi. Osobno ih je 
posjećivao, šetao oko njih, i nigdje nije ništa osjetio niti vidio. Ponovno ponavlja da mi nismo 
niti birali tehnologiju niti smo bili investitori. Dobili smo jedan „poklon“ koji je izgledao prelijepo 
jer je bio izgrađen sa bespovratnim novcima. Na kraju nije takvim ispao. Pogriješili smo jer 
smo vjerovali Ministarstvu pa smo ga preuzeli prije nego je proradio kako bi trebao raditi, a to 
smo učinili kako Republika Hrvatska ne bi morala vratiti 35 milijuna eura Europskoj uniji, jer 
kada se dobiju neka sredstva za investiciju, ta investicija mora biti izgrađena u određenom 
roku. Sada se borimo i s Fondom i s Ministarstvom, i sa svojim okruženjem i ljudima i 
pokušavamo dovesti Kaštijun u red. Ne bi volio ponavljati sve ono što je već Župan rekao, ali 
to će nam očito biti najveći i najkrupniji problem kojim ćemo se baviti ove zime, jer ne želimo 
dočekati sljedeće ljeto s ovim problemom i vjeruje da ćemo ga uspjeti riješiti. 
 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, u vezi pitanja financiranja dodatnih kadrova u hitnoj medicini, 
važno je reći što se plaća iz tog nad standarda koji objedinjavamo i zajedno plaćamo iz 
proračuna Istarske županije i proračuna jedinica lokalne samouprave. Ne plaća se ništa u 
OHBT-u Opće bolnice, plaćaju se dodatni kadrovi zaposleni u Zavodu za hitnu medicinu i to 
u kategoriji liječnika, medicinskih sestara, tehničara i vozača koji su raspodijeljeni na one 
punktove koji su po standardu HZZO-.a dobili najmanje timova, odnosno koji su relativno 
najudaljeniji od Opće bolnice Pula i KBC-a Rijeka. Najveći dio tih sredstava zadovoljava 
potrebe Umaga, Poreča, djelomično Labina, a najmanje od tog nad standarda dobiva Pula, 
zbog čega se i događa spomenuta pojava. Pula raspolaže sa dva tima koji su jako puno na 
terenu, nisu dobili iz nad standarda koji svi zajedno plaćamo, nikakav dodatni tim, upravo zato 
jer se računalo da jedan dio tih potreba može pokriti OHBT. 
Što se tiče kriterija za sufinanciranje za koje je rečeno da se odnose na podatke  iz 2011. 
godine, oni su tada usuglašeni  na nivou Istarske županije i predstavnika svih jedinica lokalne 
samouprave i nitko da sada nije na njih imao primjedbe. Voljela bi da se takve eventualne 
primjedbe dostave Upravnom odjelu za zdravstvo. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, zahvaljuje na odgovoru na prvo pitanje, ali sada da je zločesta, 
išla bi vaditi zapisnike sa prošlih sjednica Županijske Skupštine i citirala navode kako se 
zdušno branio projekt Centra za gospodarenje otpadom. Šuška se da će sada Grad Pula 
prebaciti lopticu na Županiju i da će se promijeniti vlasnička struktura, pa ćemo ovdje zaista 
trebati sazivati tematske sjednice, a ne u Gradu Puli kao što je to bilo jučer. 
Što se tiče rada hitne medicinske pomoći u Puli, odgovoreno je djelomično na pitanje. Hitna 
medicinska pomoć ne funkcionira u smislu zaprimanja pacijenata, više puta je zatražila 
odgovor bivšeg ravnatelja Jerkovića, koji je dostavio statistiku i na prste jedne ruke moglo se 
izbrojiti broj intervencija na samoj lokaciji hitne, što je nedopustivo. Ako ćemo za nešto 
izdvajati novce, onda je to zdravstvo, a sigurno ne bi trebalo izdvajati još 16 milijuna kuna 
sredstva za uklanjanje nedostataka u Kaštijunu. 
 



                                                             
 

VALERIO DRANDIĆ branio je Kaštijun na prošlim sjednicama, brani ga i sada i vjeruje i dalje 
da će raditi dobro i kvalitetno kao i svi ostali u Europi, prema tome nije promijenio svoj stav. 
Danas se nalazimo u jednoj novoj poziciji, imali smo velike količine SRF-a za koje nismo znali 
da će se desiti, imamo još jednu situaciju koju ćemo riješiti. Spomenuta sredstva u iznosu od 
16 milijuna kuna nisu novci proračuna Istarske županije, nego novci koje mora izdvojiti 
Ministarstvo, s kojim smo potpisali aneks ugovora da bismo dovršili projekt u potpunosti. 
Slijedi i financijsko administrativni dio posla vezano za Kaštijun. U izradi je dokumentacija 
kojom ćemo mi dokapitalizirati Kaštijun sa svim sredstvima koja smo uložili da bi on dobio 
stvarnu vrijednost, nakon čega ćemo prodati udjele svim gradovima i općinama koji su s nama 
potpisali ugovore o povratu tog kredita, a to su sve jedinice lokalne samouprave osim Umaga, 
Medulina i Višnjana, tako da mi više nećemo biti većinski vlasnik Kaštijuna. Umag Medulin i 
Višnjan će plaćati punu cijenu otpada. 
Taj postupak je u tijeku i mora se provesti do kraja godine. 
 
CINZIA POČEKO KRANJEC, IDS, pozdravlja sve prisutne i pita u kojoj je fazi izgradnja 
hospicija, ustanove za palijativnu skrb? 
 
JOSIP ZIDARIĆ, podsjeća da je Istarska županija bila uključena u projekt hospicija do početka 
građenja, nakon toga je sve preuzela Porečko pulska biskupija i oni su daljnji investitori, dobili 
su sredstva od Europske unije. Preko ljeta je bila pauza u radovima, bile su vrućine, radnici 
su otišli na godišnje odmore ili na druga gradilišta. Do sredine 2020. godine bi ta investicija 
trebala biti dovršena. 
 
TATJANA TOMAIĆ, HDZ, pozdravlja sve prisutne. Ima jedan prijedlog vezano za problem 
koji se javlja u jedinicama lokalne samouprave, a tiče se europskih fondova. Znamo da u 
nekim fondovima se ne dobiva 100% iznos sredstava, već treba sudjelovati sa vlastitim 
sredstvima do 15%. Za određene manje jedinice lokalne samouprave u našoj Županiji to su 
velika sredstva, teško ih je izdvojiti što ih onemogućava da se prijave na projekte jer ne znaju 
kako će se financirati. Mišljenja je da bi zbog toga trebalo pronaći u Županiji načina i sredstava 
da se takvim jedinicama lokalne samouprave pomogne, možda na način da se plate kamate 
na kredite ili pronaći neki drugi modus, te bi im  se na taj način pomoglo da mogu ravnopravno 
sudjelovati u raznim projektima za koje imaju potrebe. Takve općine s manjim sredstvima se 
osjećaju zbog toga diskriminirano. 
 
IVANA DRAGIŠIĆ, navodi da što se tiče sufinanciranja, ovisno o programima na koje se 
općina ili drugi korisnik, eventualno javi, u svakom pojedinačnom programu su propisani 
parametri vezani za sufinanciranje. Bitno je reći da to nije uvijek 15%, može biti od 60% pa do 
0% sufinanciranja. Nekad to sufinanciranje zna iznositi 50% što je zaista zahtjevno. Ono što 
se jamči od strane općina odnosno korisnika već prilikom kandidiranja projekata, je da će ta 
vlastita sredstva, znati, moći i biti sposobni osigurati. Kad je projekt odobren, dio za vlastita 
sredstva može se prijaviti na državni fond za sufinanciranje projekata, koji se objavljuje svake 
godine. Županija se također javlja na taj fond za sufinanciranje vlastitog dijela učešća, 
međutim ako se uspije proći i na brzinu prijaviti, jer su uvijek kratki rokovi, sufinancira polovicu 
tvog dijela vlastitog učešća. Npr. ako je učešće 15%, uspije se osigurati 7,5% sredstava. 
Ono što se u budućnosti može planirati je neka vrsta Regionalnog županijskog fonda za 
pomoć općinama. 
 
EZIO PINZAN, podsjeća na izmjenu Pravilnika Fonda za razvoj poljoprivrede gdje se izmijenio 
jedan članak koji kaže da jedinice lokalne samouprave koje su izgubile status brdsko-
planinskog područja, koje imaju problem u sufinanciranju projekata, da mogu od Fonda 
zatražiti i dio koji se odnosi na njihov dio za sufinanciranje, ali i na onaj dio koji je još tež,i a to 
je predfinanciranje cijelog projekta. Jedinice lokalne samouprave moraju isfinancirati cijeli 



                                                             
 

projekt, da bi onda dali zahtjev za povrat sredstava, što je nekima vrlo teško, a onaj njihov dio 
koji moraju sufinancirati, mogu pretvoriti u kredit u Fondu s povoljnom kamatom i rokom 
otplate. 
 
ROBERT VELENIK, IDS, u više je navrata govorio o problematici prometa i gužvi u prometu 
za vrijeme turističke sezone. U medijima smo mogli čitati kako je došlo do dogovora između 
Republike Hrvatske i Republike Slovenije da će se sanirati most kod graničnog prijelaza 
Kaštel. Kako stojimo s time, da li ima novosti, kako teče rekonstrukcija tog mosta? 
Povećanje broja turista izazvalo je pritisak na granične prijelaze koje znamo da koriste i naši 
građani, sjevernog dijela Istre, koji rade u Italiji i to im stvara probleme. 
 Da li je što učinjeno po pitanju spajanja koridora Istarskog ipsilona sa slovenskim 
autocestama? 
 
JOSIP ZIDARIĆ navodi da što se tiče graničnog prijelaza Kaštel i mosta, most je asfaltiran 
što je jedan veliki korak nakon puno godina. Nakon toga izrađen je projekt novog mosta i sada 
trebaju tehničke službe naših Hrvatskih cesta i slovenskih, dogovoriti način financiranja i svega 
ostalog što slijedi uz to.  
Što se tiče spajanja autocesta, nema informaciju da li je bilo što pokrenuto. 
U prošlosti su postojali interesi na stručnoj razini da se to riješi, međutim tada je postojao spor 
oko granice i Ministarstva vanjskih poslova nisu bila za to da se to rješava na tehničkoj razini. 
 
DAMIR GRÜNBAUM, nezavisni, smatra da ovo što se oko Kaštijuna događa, treba nazvati 
pravim imenom, a to je ekološki kriminal. Ovdje ne govori o pogrešnoj lokaciji i zastarjeloj 
tehnologiji koju je izabrao tadašnji župan, već o nepoštivanju studija utjecaja na okoliš i svih 
standarda i zakona o zaštiti okoliša. Događaju se stvari na koje se upozoravalo i prije izgradnje 
i tko će za to odgovarati? Naravno gospodin Kočiš koji je glavni idejni tvorac projekta, međutim 
očita je nesavjesnost i neodgovornost sadašnje uprave i zato traži njezinu neopozivu smjenu. 
Izgovor o prevelikoj količini otpada je neuvjerljiv, jer prema Studiji utjecaja na okoliš je 
predviđen način rada prema vršnim opterećenjima koji nije poštivan 
Tvrtka Apios će zahvaljujući Ministarstvu graditeljstva uskoro dobiti lokacijsku dozvolu za 
izgradnju benzinske pumpe na poljoprivrednom zemljištu kod Rovinja. To je druga već koja 
zaobilazi županijske i gradske prostorne planove. Pitanje za gospodina Zidarića, da li će nešto 
učiniti u vezi toga? 
 
VALERIO DRANDIĆ, odgovorit će na pitanje kao predsjednik Gradskog vijeća Rovinja. 
Nažalost to nije jedini takav slučaj, postoje zakonske smicalice gdje Ministarstva mogu zaobići 
i donositi rješenja mimo lokalne vlasti i lokalnih urbanističkih planova. Spomenuta pumpa nije 
u planu, za to nije nitko pitao lokalnu zajednicu. Slično se događa i s ilegalnim autokampovima 
koji preko noći postaju legalni, bez znanja lokalne samouprave. 
Reagirali smo na takav način građenja, na svim razinama,  i u Saboru i u Gradu. Još uvijek se 
nadamo se da ćemo takve investicije zaustaviti. Nadali smo se, ali nažalost nismo dočekali, 
da će „kada nam dođe UDU“, doći i nadležne inspekcije koje su jako potrebne u gradovima i 
općinama, međutim jedino to nismo dobili, što znači da ćemo i dalje biti relativno nemoćni u 
ovakvim situacijama. 
 
ŽUPAN, što se tiče Kaštijuna bit će prilike konfrontirati se s upravom Kaštijuna. To će vrlo brzo 
biti na dnevnom redu sjednice Skupštine. Pitanje je vrlo interesantno, i svih nas zanima, da li 
postoji opasnost po zdravlje okolnih mještana, to moramo raščistiti i postaviti kao pitanje 
odgovornim ljudima Kaštijuna.  
  



                                                             
 

BORIS ROGIĆ,IDS, ima pitanje za pročelnika UO za poljoprivredu, šumarstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu. Čuli smo iz medija da je u Istarskoj županiji osnovana Udruga maslinara. Što 
se očekuje da će se tom zadrugom postići u Istarskoj županiji? 
 
EZIO PINZAN, pročelnik, zahvaljuje na pitanju. Ovo je prilika da ukratko iznese pojedinosti u 
maslinarstvu županije. Nakon više od deset godina maslinari su osnovali klaster maslinara 
Istarske županije. Prepoznali su idealno vrijeme i trenutak da se organiziraju u poljoprivrednu 
zadrugu s ciljem osnivanja proizvođačke organizacije u maslinarstvu u RH koja će biti prva 
takve vrste u našoj zemlji. 
U Krasici je 28. kolovoza održana osnivačka skupština, javilo se više od 60 maslinara koji su 
izrazili spremnost da se uključe u zadrugu koja će se registrirat na Trgovačkom sudu. Nakon 
toga podnijet će se zahtjev nadležnom Ministarstvu da tu zadrugu prizna kao proizvođačku 
organizaciju. 
Minimalni kriteriji za osnivanje proizvođačke organizacije su da ima sedam članova, da ima 3 
milijuna kuna prometa ostvarenog tijekom godine i da ima više od 150 ha maslinika. Ova 
zadruga ima već sada preko 250 ha maslinika u vlasništvu svojih  članova i promet je puno 
veći od 3 milijuna kuna i vjerujemo da ćemo imati jednu veliku i snažnu proizvođačku 
organizaciju u Istarskoj županiji i u Republici Hrvatskoj. Takav način organizacije proizvođača 
preferira i Europska unija i to je oblik funkcioniranja poljoprivredne proizvodnje za koji se 
opredijelilo naše Ministarstvo poljoprivrede. 
Ministarstvo poljoprivrede dodjeljuje svake godine proizvođačkim organizacijama iznos 
sredstava do 100.000 eura za sve troškove poslovanja u prvoj godini, 95.000 eura u drugoj 
godini i tako kroz pet godina, 450.000 eura za sve troškove proizvođačke organizacije, što je 
izuzetno veliki poticaj da bi ona mogla funkcionirati. Naravno mora imati promet od preko 7,5 
milijuna kuna, jer se sufinanciranje izražava u postotku prema ostvarenom prometu. 
Nakon toga definirani su i ciljevi. Ova proizvođačka organizacija morala bi se javiti na natječaj 
iz programa za ruralni razvoj gdje će imati prednost u odnosu na sve druge pravne osobe u 
poljoprivredu, što znači da će moći koristiti mjere ruralnog razvoja 4.1. i 4.2, za primarnu 
proizvodnju i preradu. 
Ovo se nije dogodilo samo od sebe. U Istarskoj županiji se sustavno, preko 25 godina ulaže 
u poljoprivrednu proizvodnju. Zajedno s jedinicama lokalne samouprave podijeljeno je i 
posađeno više od 1,5 milijuna stabala masline, koje sada dolaze u rod, imamo preko 30 uljara, 
koje su nanovo izgrađene ili modernizirane postojeće. Uz to je došla i zaštićena oznaka 
izvornosti maslinova ulja, na kojoj se radilo preko 10 godina. 
Na osnovu svega navedenog, ciklus će se zaokružiti, povećat će se proizvodnja ulja i moći će 
se kroz organizaciju plasirati na ona tržišta koja za proizvođače kao pojedince sigurno ne bi 
bila dostupna. 
Vjeruje da će se i ostali proizvođači naše županije, vinari, voćari, pčelari, udružiti u proizvodnje 
organizacije i time profitabilnije poslovati. 
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, nezavisna, govorit će o Kaštijunu, ali ne kao vijećnica već 
kao mještanka Vinkurana koja direktno trpi posljedice Kaštijuna, prošle godine malo, ove 
godine je to cijelo ljeto. Slušamo o tome da je tehnologija na Kaštijunu dobra, međutim ona 
sigurno nije dobra, jer da je dobra, mogli bi sušiti robu vani, sunčati se, djeca bi se mogla igrati. 
Za nas je Kaštijum ne „zeleno srce“ Istre kao što se pričalo, već je to „crna rupa“, a o lokaciji 
da ne govorimo. 
Hvala politici koja je tu lokaciju nametnula, kraj Medulina koji je najturističkiji grad u Istri i 
Hrvatskoj. 
Da je ta lokacija dobra, mi ne bi trpjeli posljedice, da mjerna stanica dobro mjeri, nas ne bi boljelo 
grlo, ne bi nam oči suzile. Što mjeri ta stanica, kako je baždarena, ne znamo. Zato molimo da se 
postave druge mjerne stanice, da Zavod za javno zdravstvo vrši mjerenja, ne samo zraka, nego 
vode i tla u okolici Kaštijuna. 



                                                             
 

Ako je istina da je u prostornom planu Županije predviđena spalionica i elektrana, hitno tražimo 
izmjene i dopune prostornog plana Županije. Osim toga tražimo da se razgovara vezano za 
sušionicu mulja koja bi trebala biti u nastavku Kaštijuna na 6.500 m2. To apsolutno ne dolazi u 
obzir, vjerujte, tamo se više ništa „šporkoga“ neće graditi. Mi mještani, vam to nećemo dozvoliti. 

Da li nas je netko prodao za 35 milijuna eura? Nama je svejedno da li je to Zagreb ili Istra. Mi 
trpimo direktne posljedice. Osim toga, ljudima gosti odlaze, bit će sve manje turista, imovina 
mještana je obezvrijeđena, više ništa ne možemo saditi. Osobno imam u familiji ljude koji su 
htjeli saditi masline. Ma koje masline! Tko će im kupovati ulje? 
Nakon sjednice Odbora, i riječi koje je Župan uputio sada, ipak smo malo ohrabreni, vidimo 
da nismo sami, da će i Županija, što joj je zadatak, pokrenuti se, zajedno s Ministarstvom i da 
ćemo taj problem riješiti. Zahvaljuje još jedanput Županu, koji je jedini stvarno, dao si za 
zadatak da se to čim prije riješi. Molila bi da za sljedeću sjednicu imamo neka konkretnija 
rješenja. 
 
NEVIJA POROPAT, IDS, pozdravlja sve prisutne. Ima pitanje vezano za stanje 
vodoopskrbnog sustava na Poreštini, konkretno magistralnog cjevovoda Vižinada-Višnjan, Sv. 
Lovreča, Sv Martina, Sveti Vital-Ferenci. Stanje je dosta loše, magistralni cjevovod je izgrađen 
prije osamdesetak godina i u katastrofalnom je stanju. Da je tome tako potvrđuje činjenica da 
je u prvih deset dana ovog mjeseca tri puta došlo do prekida u vodoopskrbi. Znamo da je 
turistička sezona, da imamo puno kuća za odmor, znamo da se lokalno stanovništvo bavi 
poljoprivredom i takvo je stanje neodrživo. Građani šalju dopise poslovnoj jedinici vodovoda u 
Poreč, ona je nemoćna. Odgovor koji dobivaju  iz Buzeta najčešće glasi „to je viša sila“, 
građani to više ne prihvaćaju. Molila bi Župana za odgovor, da se pitanje uputi nadležnima, 
upravi vodovoda u Buzetu i da se konačno ide u rješavanje problematike tog magistralnog 
cjevovoda. 
Pita, kada će se konačno ići u rješavanje tog magistralnog cjevovoda? 
 
JOSIP ZIDARIĆ, radi se o starom cjevovodu, radi se o velikom profilu cijevi i naravno da kada 
se ta cijev isprazni, potrebno je puno vremena da se opet napuni. Ono što Vodovod Buzet 
čini, a to se je već trebalo dogoditi, nažalost, spremni su i namjeravaju se javiti na natječaj 
kojeg će raspisati Hrvatske vode. Treba kandidirati projekt, pa tek onda ide izvođenje radova. 
Znači Vodovod misli na to i čini sve da što prije krene rekonstrukcija tog cjevovoda. 
 
PREDSJEDNIK predlaže da se ipak uputi jedno pismo Istarskom vodovodu. 
 
GORAN SUBOTIĆ,SDP, ima upite mnogo roditelja školaraca vezano za odabir kalendara 
zimskih školskih praznika. Činjenica je da se u Istri puno ljudi bavi turizmom, te godišnje 
odmore koriste zimi za odlazak na skijanje. Iz sredstava javnog informiranja smo doznali da 
su Školski odbori odabrali termine zimskih školskih praznika, međutim, roditelji nisu bili pitani 
vezano za te blagdane, te su samim time natjerani da koriste te termine, kada su najviše cijene 
u skijalištima. Dogodit će se to, da će djeca izostati prvi tjedan u školi, što smatra da nije 
rješenje i da se o tome trebalo malo više razmišljati, jer sigurno nekoliko desetaka tisuća ljudi 
iz Istre, u prvom mjesecu odlazi na skijanje. 
Kako se to moglo previdjeti i što se planira učiniti vezano za to? 
 
PATRICIA PERCAN Ministarstvo je ove godine dalo mogućnost osnivačima škola da odaberu 
između četiri kalendara. Definiran je početak i kraj školske godine, a sam raspored praznika 
ponuđen je u četiri varijante. Većina županija odabralo je varijantu broj jedan, gdje je situacija 
ostala nepromijenjena, a naše škole su velikom većinom donijele odluku da to bude četvrta 
varijanta. Mi smo u Županiji razgovarali s predstavnicima turističkih agencija koji su nam se 
javljali vezano za skijaški tjedan. Tražila je od njih konkretan cjenik, da se vidi koji je period 
skijanja najskuplji, međutim nisu to dostavili.  



                                                             
 

Naglašava da ovaj školski kalendar praznika vrijedi samo za ovu školsku godinu, ukoliko se 
pokaže da nije dobar, sljedeće ćemo ga godine mijenjati. Svi učenici koji budu htjeli koristiti 
ipak ovaj drugi tjedan siječnja za skijanje, od škole će dobiti suglasnost. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje na odgovoru. Time je isteklo vrijeme predviđeno za vijećnička 
pitanja. Za sljedeći put su ostali, Gordana Čakić, Radovan Cvek, Mirjana Galo. 
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BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, prezentira predmetnu točku pomoću Power Point 
prezentacije.  
Što se tiče naplate prihoda u prvom polugodištu, Proračun je raspolagao sa sveukupno  569 
milijuna kuna, što je 39% od planiranih sredstava te za 11% više nego lani. 
Prihodi su naplaćeni u iznosu od 433 milijuna kuna, primici od financijske imovine i 
zaduživanja u iznosu od 99 milijuna kuna, te preneseni viškovi iz prethodne godine u visini od 
36 milijuna kuna. 
Od tih 36 milijuna kuna na Istarsku županiju se odnosi 13,9 milijuna kuna a na proračunske 
korisnike 22 milijuna kuna. 
U izvještajnom razdoblju utrošeno je 519,5 milijuna kuna što je 36% od plana i za 11,5% više 
nego lani. 
Na kraju obračunskog razdoblja proračun je raspolagao s neutrošenim sredstvima u visini od 
49,5 milijuna kuna od čega se na Istarsku županiju odnosi 27 milijuna kuna, a na proračunske 
korisnike 22 milijuna kuna. 
U strukturi prihoda, porezni prihodi su sudjelovali sa 20%. Većina prihoda se odnosi na razne 
pomoći, od čega najveći dio na prihod od HZZO-a koji koriste zdravstvene ustanove za svoje 
financiranje. 
Porez na dohodak je zajednički prihod koji se dijeli između županije, gradova i općina i države. 
Nemamo uvid u analitiku naplate stoga ne znamo uslijed čega se povećava ili smanjuje ovaj 
prihod. Možemo nagađati, da je radi stanja u gospodarstvu, stupnju zaposlenosti i eventualno 
promjenama u plaćama građana Istarske županije. 
Porez na dohodak je naplaćen u visini od 77 milijuna kuna u prvom polugodištu i to je za 4,2% 
više nego prethodne godine. 
Porez na cestovna motorna vozila se naplaćuje kod stanica za tehnički pregled, i to u visini 
od 9 milijuna kuna. U odnosu na prethodnu godinu je izdano 12% više rješenja. 
Kod rashoda veći dio se odnosi na financiranje proračunskih korisnika, na koje se odnosi 83%, 
a na Istarsku županiju 17%. 
Prema organizacijskoj klasifikaciji vidimo da najveći dio rashoda se odnosi na zdravstvo, gdje 
se prikazuju rashodi za zdravstvene ustanove i domove za starije, drugi po veličini rashoda je 
obrazovanje, zato što prikazuje rashode osnovnih i srednjih škola. Ostali korisnici imaju manji 
udio u rashodima. 
Plan razvojnih programa obuhvaća razvojni dio proračuna, i prema pokazateljima vidimo da 
je 21,6% sredstava  razvojno. U izvještajnom razdoblju je izvršeno 112 milijuna kuna razvojnih 
projekata. Najvažniji su, ulaganje u OB Pula u iznosu od 79 milijuna kuna, u OŠ Raša 7 
milijuna kuna, u Dom u Rovinju 6 milijuna kuna, u adaptaciju Bolnice Rovinj 4 milijuna kuna. 
 
POTPREDSJEDNICA SKUPŠTINE TAMARA BRUSSICH, koja je preuzela predsjedavanje 
sjednicom zahvaljuje pročelnici na izlaganju, te otvara raspravu po Klubovima. 
 



                                                             
 

SANJA RADOLOVIĆ, Klub SDP-HSU-SDSS, vidimo da je proračun solventan. Zanima je 
vezano za nedavnu Odluku Istarske županije o ne sufinanciranju prijevoza za srednjoškolce 
koji se  koji se financirao 2014 godine i koje je koštao 2,3 milijuna kuna. Zašto se zakida 
srednjoškolce, pogotovo u manjim jedinicama lokalne samouprave, kada sva djeca trebaju 
imati jednaku priliku za razvoj? 
Zašto je uz ovakav proračun i uz ovakvo izvršenje, donesena odluka da se ne sufinancira 
prijevoz srednjoškolaca, i tih 25% je palo na teret kudikamo manjih proračuna jedinica lokalne 
samouprave? 
Očito je da se u ovakvom proračunu sredstava može naći. 
 
MARIJA KADOIĆ BALAŠKO Klub IDS-HNS-ISU-HSLS-Zeleni, izvještaj o izvršenju 
Proračuna IŽ bio je na dnevnom redu Odbora za financije koje je jednoglasno prihvatilo 
Izvještaj. Zahvaljuje na prezentaciji i detaljnom obrazloženju izvršenja proračuna. Istaknula bi 
najznačajniji prihod našeg proračuna iz kojeg se financiraju svi programi i aktivnosti, a to je 
porez na dohodak koji je pokazatelj poduzetničkih aktivnosti županije. Iz realizacije proračuna 
vidljivo je da je porez na dohodak ostvaren u iznosu od 77 milijuna kuna, odnosno 54,84% od 
plana, ili čak 4,23% više od ostvarenja u 2018. godini iz čega se može vidjeti gospodarski rast 
naše županije. 
Sad se postavlja pitanje kako planirati taj proračun za iduću godinu, obzirom da se svaka 
porezna reforma vrši na teret jedinica lokalne područne regionalne samouprave. 
S takvim izazovima planiranja proračuna jedinica lokalne područne regionalne samouprave, 
susrećemo se već desetak godina, odnosno očito je da je najjednostavniji način provođenja 
porezne reforme na teret jedinica lokalne samouprave. 
 
POTPREDSJEDNICA, zaključuje raspravu. Prego signor presidente, se vuole rispondere. 
 
ŽUPAN Proračun je solventan, ima novaca, ali za one djelatnosti za koje imamo zakonsku 
obavezu financiranja, a to nažalost nisu srednjoškolci. Imamo obavezu održavanja pedesetak 
škola čiji smo osnivači, na području Istarske županije, plus jedan učenički dom. Imamo 
obavezu prema osobama  treće životne dobi i projekte proširenja kapaciteta domova, što je 
naša odgovornost i obaveza. Ovo malo što si uspijevamo dopustiti rezerve sredstava, i to što 
smo solventni, nije zato što ne želimo trošiti, nego zato što smo racionalni u poslovanju i 
pokušavamo usmjeriti sredstva tamo gdje imamo zakonsku obavezu. Možemo samo izabrati 
gdje ćemo ih usmjeriti.  
Da ne bi ispalo da ne vodimo računa o srednjoškolcima, vodimo računa o našim obavezama, 
za učenički prijevoz financiramo 24 linije posebnog prijevoza, uz neke druge solucije koje isto 
koštaju, kao što je korištenje kombi vozila. 
Uspjeli smo nešto „ušparat“ i to će ići u kapitalne investicije. 
 
POTPREDSJEDNICA daje predmetnu točku na glasanje. 
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije sa 31 glasom ZA, bez glasova 
PROTIV i bez SUZDRŽANIH glasova, donosi  
 
 

Polugodišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2019. godinu 
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POTPREDSJEDNICA, pozdravlja Robija Zgrablića ravnatelja Županijske uprave za ceste IŽ. 
Pita da li ima potrebe za obrazloženjem? Nema. Budući se nitko nije javio za raspravu po 
Klubovima, otvara pojedinačnu raspravu. 
 
BORIS ROGIĆ, IDS, ima pitanje o početku rekonstrukcije županijske ceste Kršan-Sveta 
Nedjelja, odnosno Kršan-Boljevići. Na nekim prethodnim sjednicama Skupštine kada je bilo 
govora o toj dionici, ravnatelj je rekao da je dokumentacija izrađena i da su osigurana sredstva. 
U sedmom mjesecu bio je pozvan na sjednicu općinskog vijeća Kršana gdje se raspravljalo 
kada će konačno započeti rekonstrukcija ceste i zamoljen je da postavi to pitanje ravnatelju 
ŽUC-a, te sada postavlja pitanje kada će se stvarno započeti sa rekonstrukcijom te županijske 
ceste? 
 
ZDENKO PLIŠKO, ISU, pozdravlja sve, imao bi jedno kratko i konkretno pitanje. Radi se o 
dionici ceste Pićan-Most Pićan. Zbog čega se odron, klizište, na toj dionici ne sanira? 
 
POTPREDSJEDNICA, se non ci sono altre domande, molim ravnatelja da odgovori na 
vijećnička pitanja. 
 
ROBI ZGRABLIĆ, ravnatelj ŽUC-a, pozdravlja sve prisutne. Što se tiče ceste Kršan-Boljevići 
u planu za 2020. godine smo predvidjeli realizaciju tog projekta. Do Boljevići je 2,2 km, to smo 
podijelili u dva dijela, i znači 1,1 km bi koštao 4 -4,5 milijuna kn. Znači predviđen je početak 
radova i raspisivanje natječaja, ali o dužini ceste koja će biti napravljena, sada ne može reći. 
Što se tiče ceste Pićan-Most Pićan, za velikog nevremena jedna bujica se iz Pićna spustila na 
cestu, nastalo je veliko klizište. Radi sigurnosti građana, dio ceste je zatvoren za promet, s tim 
da Pićan ima alternativnu, dobru vezu sa državnom cestom tako da građani normalno 
prometuju i priključuju se na ostale ceste. 
Što se tiče donjeg dijela ceste, omogućeno je svim mještanima koji imaju tamo parcele, da 
mogu doći do njih. 
Budući je to problem koji se ne može riješiti preko noći, naručen je kompletan projekt sanacije, 
geološko ispitivanje, uključen je Građevinski institut iz Rijeke i očekujemo da će kompletan 
projekt sa svim financijskim pokazateljima biti gotov u prvoj polovici desetog mjeseca. Također 
predviđamo da će se u sljedećoj godini osigurati sredstva. 
Imamo problem u cijeloj središnjoj Istri sa klizištima i ne možemo si dozvoliti da na tim 
mjestima rješavamo problem paušalno, već imamo brigu i dogovornost da svi koji prolaze tim 
cestama koje pustimo u promet, imaju maksimalnu sigurnost. 
 
POTPREDSJEDNICA zaključuje raspravu i daje predmetnu točku na glasanje. 
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s 31 glasom ZA, 
donosi  
 

ZAKLJUČAK 
o davanju suglasnosti na Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Financijskog 

plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za razdoblje od 01.01. do 
30.06.2019. godine 
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POTPREDSJEDNICA, budući nema potrebe za obrazloženjem, otvara raspravu po 
Klubovima. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, Klub SDP-HSU-SDSS,  iz materijala se iščitava da svake godine 
imamo isti zaključak na dokumentu, a kronično nedostaje sredstava za održavanje, 
modernizaciju i gradnju cesta. Već nekoliko puta je predložila i usvojen je prijedlog da se 
napokon uputi inicijativa o izdvajanju 10 lipa iz litre benzina, a 15% sredstava od registracije 
vozila da ide županijskim upravama za ceste. Zanima je da li se nešto pomaklo s mrtve točke? 
Predlaže da se preko saborskih zastupnika uputi inicijativa za promjenu zakona, da se svim 
ŽUC-evima omoguće dostatna financijska sredstva. 
Također zanima je da li postoje nekakvi kriteriji na temelju kojih Županijska uprava za ceste 
svake godine odlučuje što će se graditi ili održavati? 
Iz Izmjena Planova je vidljivo da će se dosta uložiti u biciklističke staze Polari i Valalta. Znamo 
da smo prošle godine donijeli plan razvoja cikloturizma do 2025. godine gdje je planirano 
uložiti u biciklističku infrastrukturu 250 milijuna kuna. Zanima je da li je planirano ulaganje i u 
ostale biciklističke staze i na ostalim crnim točkama, prvenstveno u južnoj Istri, na 
Premanturskoj i Medulinskoj cesti?  
 
ROBI ZGRABLIĆ ovaj put, s ove govornice može reći dobru vijest, a to je da je usvojen 
prijedlog povećanja od 0,10 lipa na litru benzina, za županijske uprave za ceste. Prijedlog je 
izrađen i upućen je u proceduru. Što se tiče pitanja naknada za ceste, izrađen je zaključak o 
povećanju, ali još nije određeno u kojem postotku. To bi sve skupa trebalo stupiti na snagu 
1.1.2020. godine. 
Što se tiče biciklističkih staza Polari i Valalta, njih financira Grad Rovinj i Valalta vlastitim 
sredstvima, u iznosu od 6 milijuna kuna. Pošto su te staze u sklopu naše ceste, da taj središnji 
dio kolnika ne bi ostao neuređen, ŽUC ulaže i poboljšava stanje županijske ceste. 
Što se tiče ostalih prioriteta, ako se negdje desi nešto što onemogućava promet, naravno da 
to ima prioritet, cesta se mora osposobiti da se promet normalno odvija. Uvijek je naglašavao 
da se Županijska uprava vodi sa kriterijima važnosti ceste, brojem prometa, oštećenjem ceste, 
te ako se radi o cesti u nekom naselju onda se to rješava zajednički uz sufinanciranje lokalne 
samouprave. Sa svim lokalnim samoupravama razgovara se i dogovaraju se projekti, 
pokušava se i njihova razmišljanja uključiti u naše planove i programe. Mi imamo trogodišnje 
programe koji se međutim ne mogu potpuno ispuniti, jer koštaju po par milijuna kuna. Ti 
programi se uvrste u plan da bi se onda u više navrata i dionica moglo realizirati. Tijekom 
godine uvijek se jave i neki nepredviđeni poslovi. 
Gradovi i općine dobivaju sredstva od Europske unije za izgradnju infrastrukture i bilo bi suludo 
da ondje gdje grade infrastrukturu ne uskočimo i mi i odradimo svoj dio i tako dobijemo 
kvalitetnu cestu. Koliko je u našoj mogućnosti mi to pratimo, ali naša sredstva su mala, 
sredstva od Europske unije su puno veća u odnosu na sredstva koja mi imamo. Pokušavamo 
balansirati koliko je u našoj mogućnosti. 
Nada se da ćemo nakon 2020. imati više sredstava, te da ćemo moći zadovoljiti barem 50% 
zahtjeva. 
 
POTPREDSJEDNICA zahvaljuje ravnatelju Zgrabliću i daje predmetnu točku na glasanje. 
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s 31 glasom, 
donosi  
 

ZAKLJUČAK 
 

o davanju suglasnosti na Prijedlog Prvih izmjena i dopuna Financijskog plana 
Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2019. godinu 



                                                             
 

 
 

AD – 6 
Prijedlog Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 

paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske 
županije 

 
POTPREDSJEDNICA pozdravlja i daje riječ pročelnici Nadi Prodan Mraković. Također 
pozdravlja predsjednika Turističke zajednice Denisa Ivoševića. 
 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pozdravlja sve prisutne. Na temelju novog Zakona o turističkoj 
pristojbi i Pravilnika o najnižem i najvišem iznosu turističke pristojbe, Skupština Istarske 
županije treba donijeti odluku o visini turističke pristojbe, koju su Turističke zajednice na 
području Istarske županije predložile. Turistička zajednica Istarske županije na čelu s 
direktorom Denisom Ivoševićem, objedinila je sve prijedloge i mišljenja Turističkih zajednica, 
pa moli Denisa Ivoševića da obrazloži do kraja ovu odluku. 
 
DENIS IVOŠEVIĆ, direktor TZIŽ, pozdravlja sve prisutne u ime Turističke zajednice Istarske 
županije. Čuli smo što je pravni temelj za donošenje ove odluke, a ono što je također bitno 
reći koja su pitanja koja se rješavaju ovim aktom, a to je da se predlaže visina turističke 
pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i 
gradove na području Istarske županije koji će se primjenjivati od 1.siječnja 2020. do 31. 
prosinca 2020. godine. 
Kao što je uvodno rečeno Turistička zajednica IŽ koordinirala je tim procesom, o tome se 
razgovaralo na koordinaciji direktora lokalnih turističkih zajednica, zatim na Vijeću Turističke 
zajednice IŽ, a također davala je suport lokalnim turističkim zajednicama i svima koji su bili 
uključeni u taj proces, a to su jedinice lokalne samouprave, jedinica regionalne i područne 
samouprave, hotelijeri, agencije i druge koji su uključeni u interesnu skupinu. Nakon 
konsolidiranog procesa, upućen je prijedlog Upravnom odjelu za turizam koji je pripremio nacrt 
odluke koja se danas predlaže na usvajanje. 
Kao što je već rečeno, do sada se to zvalo „boravišna pristojba“, sada je to „turistička 
pristojba“. Prema novom prijedlogu od strane lokalnih turističkih zajednica, što se tiče hotela, 
uglavnom sve su turističke zajednice donijele odluku da to ostane na minimalnom iznosu koji 
se tiče razdoblja od 1.4. do 30.9. a također i u razdoblju od 30.9 pa do 31.3. 
Što se tiče kampova, od 41 odluke koja se predlaže, njih sedam JLS ili turističkih zajednica je 
izrazilo drukčije mišljenje, tako da su tri ili četiri turističke zajednice za to da se poveća iznos 
za glavni period, tri turističke zajednice su donijele odluku da se poveća u tzv drugom periodu. 
Što se tiče privatnog smještaja tu imamo uglavnom minimalne iznose, osim nekoliko turističkih 
zajednica koje su donijele odluku za blago povećanje. 
Što se tiče turističke pristojbe vezano za paušalno plaćanje tu je različita situacija, ovisno o 
tome koliko turističke zajednice imaju takvih objekata na svom području koji spadaju u tu 
kategoriju. 
Odluka se donosi za period od 1.1.2020. do 31.12.2020. godine. Nakon toga će uslijediti 
procedura za naredno razdoblje. 
 
POTPREDSJEDNICA, ringrazio. Daje riječ Tediju Chiavalonu da predloži amandman Odbora 
za proračun i financije. 
 
TEDI CHIAVALON, IDS, pozdravlja sve prisutne. Odbor je na svojoj sjednici razmatrao 
materijale i dobio dopis od Turističke zajednice Kaštelir-Labinci, koji je nakon uvida u 
cjelokupni materijal utvrdio da njihove cijene znatno odstupaju od ostalih prijedloga, te su 
predložili novi prijedlog 



                                                             
 

 
Drugi amandman je da se Članak 4. mijenja i sada glasi:   
„Ova Odluka stupa na snagu prvog dana od dana objave u Službenim novinama Istarske 
županije, primjenjuje se od 1. siječnja 2020. godine i ostaje na snazi do donošenja nove 
Odluke. 
 
POTPREDSJEDNICA, zahvaljuje i otvara raspravu po Klubovima. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, Klub SDP-HSU-SDSS, imala bi pitanje vezano za oscilaciju kod 
kampova za iznos paušala. Naši vijećnici su ostali zatečeni visinom opterećenja koje je 
predložio Grad Buje. Molila bi da se ubuduće dobije objašnjenje svake turističke zajednice u 
par rečenica zašto je donesena neka odluka, primjerice Kaštelir-Labinci zašto su donijeli takav 
prijedlog, zašto su se nakon toga korigirali. 
Isto tako ima pitanje ili za Upravni odjel za turizam ili za Turističku zajednicu, vezano za 
moguće nepravilnosti vezano za zakon o turističkoj pristojbi, a to je vezano za naplaćivanje 
turističke pristojbe za pomoćne krevete, za koje su mnogi rekli da sumnjaju u zakonitost same 
odredbe, jer prema Pravilniku o razvrstavanju i kategorizaciji objekata u kojima se pružaju 
ugostiteljske usluge u domaćinstvu, stoji da se pomoćni kreveti ne izražavaju u kapacitetu 
objekta, osim u Studio apartmanu te da se on koristi na sam zahtjev gosta. S druge strane u 
Zakonu o turističkoj pristojbi koji je na snazi od 30.5.2019. stoji da turističku pristojbu ne 
plaćaju djeca do 12 godina, a djeca od 12-18 godina plaćaju 50% niži iznos iz čega se da 
zaključiti da su najčešći korisnici pomoćnog kreveta ili u potpunosti oslobođeni plaćanja 
pristojbe ili plaćaju smanjeni iznos za 50%. 
Da li ste vi reagirali na to, da li ste to primijetili? 
Također upozorili su me na nezakoniti postupak usvajanja samog Zakona o turističkoj pristojbi, 
naime tekst prijedloga samog Zakona koji je bio na javnoj raspravi od 19.9. do 18.10 2018. 
godine, uopće nije sadržavao prethodno rečenu odredbu o plaćanju paušalnog iznosa na 
pomoćne krevete, već je ona naknadno umetnuta, neposredno pred izglasavanje samog 
zakona 9.5.2019. godine u Hrvatskom saboru. Moli informaciju oko toga. 
 
POTPREDSJEDNICA, zaključuje raspravu. 
 
DENIS IVOŠEVIĆ, vezano za donošenje mišljenja Turističkih zajednica možemo im uputiti 
pitanje. Taj proces je trajao dva mjeseca i u tom periodu se na svim razinama raspravljalo o 
tome, posebno na lokalnim turističkim zajednicama. Ovisno o pojedinoj turističkoj zajednici, u 
vijećima sjede i predstavnici velikih hotelijera i predstavnici malih iznajmljivača, predstavnici 
agencija, malih i srednjih poduzetnika, tako da je procedura donošenja bila uvijek legalna, na 
tijelima turističke zajednice. Da li je u određenim slučajevima došlo do preglasavanja to je 
interna stvar svake lokalne turističke zajednice. 
Vezano za pitanje oko pomoćnih ležajeva, slaže se da je tu još puno nedorečenih stvari. 
Po tom pitanju čekamo naputak Ministarstva i Hrvatske turističke zajednice, jer dosadašnja 
kategorizacija nije bila unificirana na cijelom području Republike Hrvatske, pa tako ni na 
području Istarske županije. Pojedini odjeli koji su odlazili u inspekciju, neki su upisivali 
pomoćne ležajeve u kategorizaciju a neki nisu. 
Mi smo proveli jednu preliminarnu malu analizu i vidjeli da je situacija različita od Pule pa 
prema sjeveru i ono što smo postavili kao pitanje i Hrvatskoj turističkoj zajednici i Ministarstvu 
je kako će se odvijati proces ubacivanja tih pomoćnih ležajeva, jer oni nisu vezani samo za 
privatni smještaj, već i za hotele, tako da o cijelom tom postupku očekujemo naputak. Prema 
sadašnjoj situaciji pitanje je da li će to biti primjenjivo od 1.1.2020. godine. 
 
POTPREDSJEDNICA, zahvaljuje direktoru Ivoševiću i daje predmetnu točku na glasanje, sa 
prihvaćenim amandmanom Odbora za financije i proračun. 



                                                             
 

 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije sa 27 glasova ZA, 1 glasom PROTIV 
i 3 SUZDRŽANA glasa, donosi  
 

ODLUKU 
o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg paušalnog iznosa 

turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske županije 
 
 

AD – 7 
Prijedlog Odluke o pokretanju postupka izrade Plana razvoja Istarske županije za 

razdoblje od 2021. do 2027. godine 
 

 
POTPREDSJEDNICA, prego la signora Ivana Dragišić di spieghare e elaborare questo punto. 
 
IVANA DRAGIŠIĆ, ovom odlukom se pokreće postupak izrade Plana razvoja županije za 
razdoblje 2021. do 2027. godine. Plan razvoja je temeljni srednjoročni akt strateškog 
planiranja i kao takav je ono što smo mi do sada poznavali kao Županijsku razvojnu strategiju. 
Naša ŽRS je usvojena do kraja 2020. godine i zakonski smo obavezni donijeti novi plan 
razvoja do 30.6.2020. godine. Kako bismo uspjeli odraditi cijeli hodogram i proces na vrijeme, 
potrebno je sada krenuti sa cijelom procedurom. Plan razvoja će trajati sedam godina. Ono 
što mi još čekamo je Nacionalna strategija razvoja koja se odnosi na razdoblje do 2030. 
godine. Ono što predstavlja mali problem je da sada postoje samo finalni nacrti te strategije, 
međutim vjeruje se da će biti usvojena do siječnja sljedeće godine. Nakon toga država može 
donijeti Strategiju regionalnog razvoja. 
Mi smo dužni uskladiti naše planove s višim dokumentima, stoga još nije poznat konačni 
opseg plana razvoja, međutim potrebno je krenuti u taj postupak kako bismo zadovoljili 
zakonsku obavezu da ga i završimo do 30.6. sljedeće godine. 
Nakon eventualnog donošenja ove odluke, Župan će imenovati Županijsko partnersko vijeće, 
glavni županijski tim i županijsku radnu grupu. Ono što je važno spomenuti je da je devet 
županija već pokrenulo izradu ovakvih planova i novina je to da je do sada koordinaciju ovih 
poslova radila Istarska razvojna agencija, a od sada cjelokupnu koordinaciju vezano uz plan 
razvoja će  obavljati Javna ustanova Regionalni koordinator IŽ za europske programe i 
fondove. 
Novost vezano uz Javnu ustanovu je da je nedavno toj ustanovi odobren projekt tzv. tehničke 
pomoći, što je zaokružena priča od zadnjih godinu i pol dana i tim će se projektom u visini od 
85% sufinancirati gotovo cijeli rad Ustanove do kraja 2023. godine. 
Uz taj dio, dio financiranja samog Plana razvoja Istarske županije, će također biti financiran 
kroz taj isti projekt, odnosno europskim sredstvima. Visina tog projekta je 17.600.000 kuna, 
od čega je bespovratno 14.900.000 kuna što je lijepa vijest i uspjeh za tako mladu Ustanovu, 
te dokaz da smo svi zajedno dobro odlučili i radili u dobrom smjeru da do ovoga dođe. 
 
POTPREDSJEDNICA, hvala lijepo e complimenti per il successo. Apro la discusione per 
quanto riquarda questa proposta, a nome dei club. Nessuno. 
A nome personale. 
 
IRENA PERUŠKO, IDS, pozdravlja sve prisutne. Obzirom da je nacionalna strategija u izradi, 
koja će biti preduvjet izrade planova županija, da li je Istarska županija ili bilo koja druga 
županija, konkretno i direktno sa svojim prijedlozima sudjelovala u izradi Nacionalne 
strategije? 



                                                             
 

Na koji način će smjernice Regionalnog razvoja ići? Kakvi su prostori mjera i aktivnosti 
ostavljeni da županija može raditi na svom lokalnom, regionalnom području i na koji način 
ćemo se mi uopće usklađivati u budućnosti? 
 
DAMIR GRÜNBAUM, nezavisni, izrada Plana i razvoja naže županije je vrlo važan i 
odgovoran zadatak koji bi mogao promijeniti živote nas i naših građana. Nada se da će to biti 
na bolje. Glavna vodilja pri izradi tog Plana trebala bi biti dobrobit svakog građana naše 
prelijepe Istre. Volio bi da naša djeca ne vide svoju budućnost u tuđini. Volio bi da se budućim 
generacijama otvore nove mogućnosti i perspektive, da mogu biti nešto bolje od konobara, od 
kuhara i recepcionera. Ne podcjenjuje ta zanimanja, ali im se treba dati šansa, a to im možemo 
omogućiti ako ih u tome ne spriječe plitki politički ili ekonomski interesi. 
Nada se da će naša Županija sa najvećim razvojem i investicijskim potencijalom početi se 
razvijati, da ćemo se napokon okrenuti sebi samima i našim vrijednim ljudima. Ugledajmo se 
na primjer austrijskog obiteljskog turizma. Ne dozvolimo da nas okupiraju bešćutne 
korporacije i neki sumnjivi tajkuni. Ne dajmo im Muzil, Sakorgian, ne dajmo im Hidrobazu, 
Brijune. Neka Istra izgradi svoje obiteljske hotele i neka ispuni svoje poduzetničke ideje. 
I za kraj jedna želja, svih nas, da se Uljanik izvuče iz krize i zasja u sjaju kao što smo ga nekad 
mogli gledati i to će uvelike utjecati na ovaj razvojni plan. To nije bilo pitanje već samo 
sugestija. 
 
POTPREDSJEDNICA zahvaljuje i zaključuje raspravu i moli gospođu Dragišić da odgovori na 
postavljena pitanja. 
 
IVANA DRAGIŠIĆ, naravno da će načelo partnerstva i biti prioritet i polazište tokom izrade 
jednog ovakvog dokumenta, koji podliježe i javnim raspravama, određenoj proceduri, 
usklađenja s prostornim planovima stoga će u više navrata biti uključena i javnost. Isto tako 
kroz županijsko partnersko vijeće će isto tako biti uključeni svi relevantni sektorski dionici. 
Što se tiče prvog pitanja, zna o kojim projektima iz domene zdravstva i socijale je riječ. 
Očekujemo da će nacionalna razvojna strategija biti gotova do siječnja, sada je u fazi nacrta. 
U tu strategiju će ući veliki nacionalni strateški projekti ali i programi koje država namjerava 
riješiti do 2030. godine. Tu je pregršt onoga što bi trebalo ući u tu strategiju 
Zato je neke prioritete strategije definirao Hrvatski zavod za mirovinsko osiguranje, Hrvatski 
zavod za zapošljavanje, neke velike tvrtke kao što je Belupo, Klinički bolnički centri i slično. 
Ono što mi možemo kao regionalna razina, je sudjelovati na svim sastancima za Regionalne 
koordinatore, na svim razvojnim forumima župana gdje se daju primjedbe na određene 
dijelove strategije. Važno je sudjelovati i na sastancima Hrvatske zajednice županija, jer je na 
taj način uključena regionalna razina. Naravno da ćemo dokument uskladiti sa Nacionalnom 
strategijom za koju vjeruje da će biti dovoljno široka i pokušat ćemo napraviti jedan operativni 
dokument koji će služiti svima na regionalnoj razini. Teško je sada više reći dok se ne vidi 
finalni nacrt te strategije. Koliko će se tu tražiti inputi regija za sada ne može reći. Za sada je 
poznato da trenutno na izradi Nacionalne strategije radi pet tematskih i sedam horizontalnih 
skupina. Nije joj poznato ni jedno ime sa županijske razine da sudjeluje u tim skupinama. 
Sudjeluju imena koja su uključena preko Hrvatske zajednice županija. 
 
POTPREDSJEDNICA zahvaljuje i daje predmetnu točku na glasanje. 
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s 31 glasom ZA, 
donosi 
 

ODLUKU 
o pokretanju postupka izrade Plana razvoja Istarske županije za razdoblje od 2021. do 

2027. godine 



                                                             
 

 
 
 

AD – 8 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula 

 
Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, sa 
31 glasom ZA,  donosi 
 
 

ODLUKU 
o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula 

 
 

AD – 9 
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Savjeta mladih Istarske županije za 

2018. godinu 
 

 
Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO sa 
31 glasom ZA, donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 o prihvaćanju Izvješća o radu Savjeta mladih Istarske županije za 2018. godinu 

 
AD – 10 

Prijedlog Pravilnika o dodjeli stipendija studentima na studijima za deficitarna 
zanimanja u zdravstvu u Istarskoj županiji 

POTPREDSJEDNICA, poziva pročelnicu Patriciju Percan da obrazloži točke 10 i 11 obzirom 
da su te točke povezane. 
 
PATRICIA PERCAN, obrazlaže predmetnu točku. Tri su točke koje se odnose na 
stipendiranje studenata. Pravilnik o dodjeli stipendija studentima i Pravilnik o dodjeli stipendija 
studentima slabijeg imovnog stanja su već poznati i kod njih se  radi o usklađenju s Uredbom 
o zaštiti podataka. Pravilnik koji je novi je Pravilnik o dodjeli stipendija na studijima za 
deficitarna zanimanja u zdravstvu. Upravni odjel za obrazovanje je u suradnji s Upravnim 
odjelom za zdravstvo i socijalnu skrb izradio Pravilnik koji se razlikuje od dosadašnja dva 
Pravilnika u tome što je višegodišnji i bit će razlika u iznosu stipendije koji još nije definiran. 
Što se tiče kriterija, prvenstveno se boduje deficitarnost ali i drugi kriterije koji su sastavni dio 
ova dva druga Pravilnika. 
 
Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, sa 
31 glasom ZA, donosi 
 

PRAVILNIK 
 o dodjeli stipendija studentima na studijima za deficitarna zanimanja u zdravstvu u 

Istarskoj županiji 
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Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o dodjeli stipendija studentima 
Istarske županije 

 
 

PATRICIA PERCAN, pročelnica obrazlaže točku 11 i 12. Ovdje se radi samo o usklađivanju 
s Uredbom o zaštiti podataka. 
 
Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO s 31 
glasom ZA, donosi 
 

PRAVILNIK 
 o izmjenama i dopuni Pravilnika o dodjeli stipendija studentima Istarske županije 

 
AD – 12 

Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o stipendiranju studenata 
slabijeg imovnog stanja u Istarskoj županiji 

 
POTPREDSJEDNICA otvara raspravu po Klubovima. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, Klub SDP-HSU-SDSS, ovaj Pravilnik pohvaljuje. Smatraju da je to prvi 
korak u očuvanju zdravstvenog kadra u Istarskoj županiji, te da je ovaj paket mjera zaista 
dobar, i svi zajedno trebamo krenuti u njihovu realizaciju. Ovo je jedna od prvih mjera. Osim 
onih 200.000 kn subvencija stambenim kreditima moramo što prije naći načine kako iz 
financiranja iz fondova, sredstva Ministarstva graditeljstva riješiti stambena pitanja deficitarnih 
zanimanja u zdravstvu, jer imat ćemo najsuvremeniju bolnicu i opremu te moramo naći način 
kako privući stručan kadar u istarsko zdravstvo. 
 
DUBRAVKO MARKOVIĆ, Klub HDZ-a, slaže se sa svim rečenim vijećnice Sanje Radolović, 
ali mi ćemo time riješiti problem za 30-35%. Od svih istočnih zemalja samo je Češka to uspjela 
riješiti. Moraš platiti ljude kao u Austriji i ne idu u Austriju. Moramo konačno početi raditi na 
tome da ova zemlja počne nešto proizvoditi, a ne samo odreske i hamburgere. Pohvaljuje 
kolegicu Irenu Peruško koja se puno zalagala za to. 
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s 31 glasom ZA, 
donosi 
 

PRAVILNIK 
 o izmjenama i dopuni Pravilnika o stipendiranju studenata slabijeg imovnog stanja u 

Istarskoj županiji 

 
AD – 13 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i 
dopunama Statuta IKA-Istarske kulturne agencije-Agenzia culturale istriana 



                                                             
 

 
POTPREDSJEDNICA, pročelnik Torbica ima četiri točke dnevnog reda, sve se tiču statutarnih 
odredbi. 
Vijećnici smatraju da je potrebno obrazložiti samo točku 13 obzirom da su ostale tri identične. 
Prego di spiegare brevemente i cambiamenti statutari delle istituzioni. 
 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik, pozdravlja sve prisutne. Što se tiče točke 13, time 
ujednačavamo jedno pravo koje je propisano u ostalim ustanovama, Povijesnom muzeju, 
Pomorskom, Etnografskom i Muzeju suvremene umjetnosti, a radi se o tome da se ovom 
izmjenom utvrđuje pravo ravnatelja ustanova da u slučaju isteka mandata se može rasporediti 
na radno mjesto ustanove u kojoj je radio do tada, na razini stručne spreme. 
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije sa 30 glasova ZA i 1 glasom 
PROTIV, donosi 
 

ODLUKU 
o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i dopunama 

Statuta IKA-Istarske kulturne agencije-Agenzia culturale istriana 
 

 
 
 

AD – 14 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i 
dopunama Statuta Etnografskog muzeja Istre – Museo etnografico dell''Istria 

 
Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, sa 
31 glasom ZA, donosi 
 

ODLUKU 
 o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i dopunama 

Statuta Etnografskog muzeja Istre – Museo etnografico dell''Istria 

 
AD – 15 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i 
dopunama Statuta Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'arte contemporanea 

dell'Istria 

 
Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, sa 
31 glasom ZA, donosi 
 

ODLUKU 
 o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i dopunama 

Statuta Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'arte contemporanea dell'Istria 



                                                             
 

 
AD – 16 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i 
dopunama Statuta Povijesnog i pomorskog muzeja Istre – Museo storico e navale 

del'Istria 

 
Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s  
31 glasom ZA, donosi 
 

ODLUKU 
o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i dopunama 
Statuta Povijesnog i pomorskog muzeja Istre – Museo storico e navale del'Istria 

 
AD – 17 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Mirjani Poljak-Vodnjan za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) 

medicine 

Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s 
31 glasom ZA, donosi 
 

 

ODLUKU 
 o davanju suglasnosti koncesionarki Mirjani Poljak-Vodnjan za promjenu prostora 

obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) medicine 

 
AD – 18 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Doriji Leonardelli-Vodnjan za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) 

medicine 

 
Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s 
31 glasom ZA, donosi 
 

ODLUKU 
 o davanju suglasnosti koncesionarki Doriji Leonardelli-Vodnjan za promjenu prostora 

obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) medicine 

 
AD – 19 



                                                             
 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Heleni Blažić-Pula za promjenu 
prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost medicine rada 

 
Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s 
31 glasom ZA, donosi 
 

ODLUKU 
 o davanju suglasnosti koncesionarki Heleni Blažić-Pula za promjenu prostora 

obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost medicine rada 

 
AD – 20 

Prijedlog Rješenja o imenovanju Županijskog povjerenstva za procjenu šteta od 
prirodnih nepogoda na području Istarske županije 

Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s 
31 glasom ZA, donosi 

 

RJEŠENJE 
 o imenovanju Županijskog povjerenstva za procjenu šteta od prirodnih nepogoda na 

području Istarske županije 

 
AD – 21 

Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Županijskog suda u Puli 

 
Bez rasprave, nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s 
31 glasom ZA, donosi 

 

RJEŠENJE 
 o imenovanju sudaca porotnika Županijskog suda u Puli 

 
 

AD – 22 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o promjeni naziva, te usklađivanju i 
proširenju djelatnosti Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Prim.dr. Martin Horvat“ 

Rovinj 

 
POTPREDSJEDNICA otvara raspravu po Klubovima. 
 



                                                             
 

DUBRAVKO MARKOVIĆ, Klub HDZ, radi se o jednom velikom čovjeku, humanistu, 
antifašistu. On je bio veliki liječnik, primarijus, ali nije bio doktor znanosti. Bolnica se može 
zvati Primarijus Martin Horvat, ali ne može ispred imena stajati dr., jer se time krši Zakon, a 
globa za bolnicu je 50.000 kuna. 
Predlaže da naziv bude Primarijus Martin Horvat. 
 
 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, zahvaljuje na primjedbi, te navodi da će se provjeriti i ispraviti u 
točnu verziju. 
 
POTPREDSJEDNICA, navodi da će nadležne službe provjeriti ispravnost naziva. Ova će 
točka opet doći na dnevni red kada bude Skupština davala suglasnost na Statut. Predlaže da 
si pročelnica uzme u obavezu kontrolirati i informirati nas o ispravnosti naziva. 
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, s 31 glasom ZA, 
donosi 

 

ODLUKU 
 o davanju suglasnosti na Odluku o promjeni naziva, te usklađivanju i proširenju 
djelatnosti Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Prim.dr. Martin Horvat“ Rovinj 

 
POTPREDSJEDNICA, zaključuje sjednicu. 
 
 
Sjednica je završila u 12,47 sati 
 
Zapisnik vodila 
Mirela Udovičić 

PREDSJEDNIK SIŽ: 
 

VALTER DRANDIĆ 

 
 
 


